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Încheiat azi 15.06.2023 cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local al comunei 

Băiuţ. La şedinţă mai participă dna primar Maciuc Viorica, dna viceprimar Pintea Cecilia, dl 

Chira șeful OS Strîmbu dl șef de post Precup, dl Fufezan Valer invitați. 

În urma apelului nominal făcut de d-l secretar Pop Aurelian rezultă că este absent dl 

consilier Hollo. 

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că, luându-se în ordine 

alfabetică, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna iunie d-na consilier Ciupei Noiemi. 

D-na preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al comunei Băiuț; 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuție bugetară și a indicatorilor 

financiari pe trimestrul I al anului 2023; 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare al 

Primăriei Băiuț; 

4. Proiect de hotărâre privind modificarea Regulamentului de utilizare a sălii de sport și a 

terenului sintetic; 

5. Prezentarea Notei de control încheiată de reprezentanții ANRSC NORD-VEST și a 

măsurilor stabilite privitoare la activitatea Serviciului de furnizare a apei potabile; 

6. Prezentarea unei cereri de acordare a cantității de 20 mc material lemnos către Parohia 

Ortodoxă Poiana Botizii; 

7. Prezentarea punctului de vedere al Direcției Silvice Maramureș privitor la garanția 

stabilită prin H.C.L. nr. 31/2023 ; 

8. Discuții privitoare la barierele instalate pe drumurile forestiere; 

9. Informare privitoare la infracționalitatea din comună; 

10. Diverse; 

Este propusă completarea ordinii de zi cu 2 proiecte de hotărâri inițiate de dl consilier 

local Demeter, unul privind aprobarea Regulamentului pentru acordarea unor premii 

persoanelor care au împlinit vârsta de 90 de ani iar al doilea privind acordarea unui stimulent 

financiar pentru fiecare copil nou născut. 

Ordinea de zi completată este aprobată cu unanimitate de voturi. 

Se dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare proces verbal care este aprobat cu 

unanimitate de voturi. 

Se trece la primul punct de pe ordinea de zi, rectificarea bugetului local. 

D-na viceprimar spune că în ședința de comisie au fost prezentate propunerile de 

alocări de sume. Au fost prezentate lucrările făcute până acum și valorile lor și au fost propuse 

sumele pentru evenimente. 

Se trece la vot și cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre. 



Se trece la punctul următor – proiectul de hotărâre privind aprobarea contului de 

execuție bugetară. 

Dna viceprimar spune că și acest proiect de hotărâre a fost prezentat în comisia de 

specialitate. 

În urma votului, cu unanimitate este adoptată această hotărâre. 

Se continuă cu discutarea proiectului de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de 

organizare și funcționare al Primăriei Băiuț. În urma votului, cu unanimitate este aprobată 

această hotărâre. 

Se trece la prezentarea proiectului de hotărâre privind modificarea Regulamentului de 

utilizare a sălii de sport și a terenului sintetic. 

Dl consilier local Butuza întreabă cine a făcut aceste modificări iar dna primar spune 

că sunt propuse de ea.  

Se trece la vot și cu o abținere – dl consilier local Pop C și 9 voturi pentru este adoptată 

această hotărâre. 

Se trece la prezentarea Notei de control a ANRSC  Bistrița. 

Dl secretar prezintă măsurile stabilite prin această Notă de control. Spune că avem 

termene pentru fiecare din aceste măsuri care ni s-au stabilit. Va trebui să finalizăm înființarea 

Serviciului public de furnizare a apei și să înființăm Serviciul de iluminat public. Termenele 

sunt până la finalul lunii august. 

Ni s-a spus că în cazul în care nu vom reuși să realizăm în totalitate cele stabilite putem 

cere prelungirea acestor termene. 

Dl consilier local Nicorovici crede că trebui identificate toate persoanele legate la 

rețeaua de furnizare a apei potabile care nu plătesc taxe. Ei spun că au bazine proprii dar sunt 

legați și la rețeaua de apă a comunei și nu plătesc nici un leu. 

Se trece la prezentarea cererii de acordare a cantității de 20 mc material lemnos către 

Parohia Ortodoxă Poiana Botizii. 

Se trece la vot și cu unanimitate este adoptată această hotărâre. 

Se trece la discutarea proiectelor de hotărâri propuse de dl consilier local Demeter. 

Este aprobat cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre privind aprobarea 

Regulamentului pentru acordarea unor premii persoanelor care au împlinit vârsta de 90 de ani. 

Privitor la proiectul de hotărâre privind acordarea unui stimulent financiar pentru 

fiecare copil nou născut dna consilier local Chifor A cere ca cel puțin un părinte să fie angajat, 

propunere cu care sunt de acord toți consilierii. 

Se trece la vot și cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre. 

Se dă cuvântul d-lui Chira care spune că a adus o adresă aprobată de Regie cu o 

antecalculație privitoare la Hotărârea CL Băiuț privitoare la garanția percepută. Antecalculația 

a fost întocmită reflectându-se cheltuielile necesare aducerii la situația inițială a terenului ocupat 

de rampele de depozitare a lemnului. 

Din această antecalculație rezultă o valoare de 590 lei , calculul a fost făcut pentru o 

rampă de 5 ari. Acest preț ar acoperi toate cheltuielile necesare refacerii terenului.  

Crede că ar trebui făcute poze la predarea terenului și la reprimirea lui. A fost prinsă 

inclusiv semănarea terenului cu semințe de masă furajeră. 

Dl consilier local Demeter spune că așa cum a prezentat situația parcă nici măcar nu 

ar vrea să aducă terenul la starea inițială pentru că e vorba de prețul lucrărilor. 

Dl șef OS Chira spune că nu este așa, agenții economici mici sunt descurajați să 

exploateze din cauza garanției. Aprobarea Consiliului Director este pe aproximativ 3000 de lei.  

Dl consilier local Demeter spune că dacă se merge pe valorile acestea firmele o să 

plătească și vor abandona terenurile pentru că nu li se merită să lucreze pentru o sumă atât de 

mică. 



Dl șef post Precup spune că este o abureală antecalculația aceasta. La fel a făcut și cu 

lemnele de foc unde se putea scădea cu 20-30 de lei/mc. Toate rampele vechi au fost 

neautorizate iar acum a fost d-na viceprimar și a mai găsit o rampă neanunțată. Întotdeauna întâi 

au lucrat cum au vrut iar apoi au aruncat praf în ochi. 

Dl șef OS Chira spune că el a venit să discute suma acesta nu este impusă este o 

propunere. 

Dl consilier local Butuza spune că trebuia să se discute de mai mulți ani acum e târziu 

pentru discuții, taxa trebuie încasată și dacă se reface terenul se restituie. Ocolul nu trebuia să 

lase agenții economici să intre pe pășune și să exploateze fără acordul nostru. Dacă exista puțin 

bun-simț trebuiau să ne consulte înainte de începerea activităților. Dacă terenul rămâne 

neamenajat tot noi suntem de vină. 

Dl Fufezan spune că din 10 mc lemne de foc plătite el a primit doar 12 mst nu 16 cât 

ar fi trebuit. Cere să i se spună când se va aduce diferența. A făcut reclamație scrisă dar nu a 

primit răspuns. Cere ca în cursul săptămânii următoare să i se aducă diferența. 

Dl șef de post Precup spune că nu este singurul caz, și anul trecut au fost cazuri din 

acestea și din câte se vede nu s-a rezolvat. Întreabă ce se întâmplă cu crăcile din lemnele de foc. 

Dl Chira spune că s-a prezentat fișa de valorificare unde sunt sortimentele de lemn. Pe 

bonul fiscal apare separat lemnul de foc și crăcile. 

Dna viceprimar spune că asta a fost anul trecut, acum nu se mai calculează la fel. 

Dl șef de post Precup spune că se pune factorul 0,55 la crăci nu 0,08 cum ar trebui, așa 

dacă se pun crăcile iese volumul de lemn dar nu iese cantitatea. Ar trebui ca factorul de cubaj 

să fie între 0,08 și 0,13. 

Dl Chira spune că va analiza situația cu cantitățile și reclamațiile și săptămâna 

următoare se va rezolva. 

Dl consilier local Butuza spune că dacă se făcea curat de prima dată nu se ajungea 

acum aici. 

Dl șef de post Precup întreabă dacă s-a transportat piatră pentru Ocol pe Poiana Botizii 

cu mașini peste 7.5 tone pentru că taxa de drum este și pentru transport de piatră nu numai 

pentru lemn și nu s-a plătit nimic. 

Dl șef ocol Chira spune că au dus dar doar cu mașina lor. Va verifica și dacă din 

situațiile lor rezultă că s-a transportat vor plăti. 

Dl consilier local Demeter spune că ar trebui să le lăsăm un termen de 1 sau 2 

săptămâni în care să plătească. 

Dl consilier local Pop T spune că o mașină de lemn costă 3500 de lei, cu 3 mașini s-a 

acoperit garanția. 

Dna primar spune că a făcut eforturi mari cu rezilierea contractului cu OS Ciumești 

pentru ca să poată fi încheiat contractul cu OS Strîmbu și să ne meargă mai bine. Acum e un 

val de nemulțumiri justificate. Una am vorbit și alta e realitatea. Dl Chira a spus că mai bine ca 

acum nu au arătat niciodată pășunile de pe valea Strîmbului deși evident că nu este așa. 

În ședință s-a spus că nu se va face nimic fără acordul nostru dar în același timp deja 

se exploata de o lună. Ni s-a spus că vom avea lemne mai subțiri și că sunt de calitate mai bună 

dar de fapt la oameni ajung doar crengi iar aceștia tot la noi vin cu reclamațiile. 

S-a spus că s-a făcut curățenie dar de fapt s-au împins crengile către pădure. Dacă nu 

doresc să plătească garanția pot face rampe în pădure. Se aud discuții că nu a fost bine că s-a 

dat pădurea la ocolul de stat. Ni s-a spus că sunt lemne și pot oamenii să meargă să le ia iar 

pădurarul a spus că nu a primit autorizație să dea lemne, discuția respecivă a fost în timp ce dl 

Chira era în birou. 



Dl Chira spune că atunci încă nu era făcută  recepția, ei au dat lemnele și doar apoi au 

întocmit pv de recepție pe lemne ca să nu apară diferență de dată. A fost vorba doar de prima 

mașină, pe urmă s-a putut transporta pentru că s-a făcut recepția pe o cantitate mai mare. 

Dl șef post Precup întreabă cum se poate să fie furturi din pădurea primăriei iar din 

pădurea ocolului să nu fie furturi, cum își fac treaba angajații, trebuie să fie o clauză că se reduce 

valoarea pagubei din taxa de administrare. 

Dna primar spune că există o astfel de clauză în contract. 

Dl șef OS Chira spune că acestea sunt detalii tehnice, trebuie să scoatem și noi un 

profit, s-a aplicat același management pentru toate pădurile. Prețul lemnului fasonat a scăzut 

mult față de data trecută. Noi nu ne putem permite autobugetarea prețului de aceea s-a mers cu 

același preț. Au greșit și poate că vor mai greși dar asta nu înseamnă că au făcut-o voit. Își 

asumă ce a greșit dar nu vor exista facturi neplătite. 

Dl secretar spune că nu există nici un fel de respect pentru ceea ce se pune la dispoziție 

gratuit. La fel a fost și cu drumul Poienii, până nu s-a pus taxă s-a transportat cu depășire de 

tonaj și au apărut gropi în drum deși era doar de câteva luni finalizat. După ce s-a pus taxă au 

fost proteste dar s-au respectat mult mai bine obligațiile.  

Atâta vreme cât agenții economici și Ocolul nu vor da dovadă de bun simț garanția  va 

trebui aplicată în continuare pentru că nu există respect decât dacă se plătește, ajutorul gratuit 

nu este apreciat. 

Dl consilier local Tudovan spune că trebuie cumva rezolvat cu barierele pentru că nu 

pot trece nici localnicii. 

Dl șef OS Chira spune că montarea barierelor nu este ilegală. Pe Tocila partida 3225 

este în exploatare și vor să o protejeze de furturi. Bariera se închide după amiaza și se deschide 

dimineața. Pe Izvorul Alb s-a spart bariera și au dispărut 6,6 mc lemn iar pădurarul este anchetat. 

Pentru Tocila se poate da o cheie și la Primărie la o persoană desemnată.  

Dl șef post Precup întreabă care este temeiul legal pentru instalarea barierelor pentru 

că el a găsit că se pot monta doar panouri și tăblițe, de bariere nu scrie nicăieri. 

Dl șef OS Chira spune că va da chei. 

Dl consilier local Butuza spune că trebuie date jos barierele pentru că nimeni nu are 

vreme să stea după chei să le deschidă. 

Dl consilier local Nicorovici spune că dacă scade prețul lemnului ar trebui să se  

meargă cu diametru mai mare pentru lemn de foc la 25-28 cm. 

Dl șef OS Chira spune că a discutat cu o firmă pentru amenajamentul silvic care ar 

trebui refăcut anul viitor. Ar trebui să se meargă pe teren vara viitoare iar pentru aceasta 

contractul ar trebui încheiat încă de anul acesta pentru că firmele au mult de lucru. A discutat 

pentru pădurea noastră și ar fi cam 20 de euro +TVA/ha. Anunță un concurs pentru copii la fel 

ca anul trecut în data de 25 iunie. 

Dl consilier local Demeter întreabă cât lemn s-a exploatat și cât s-a vândut, să nu 

cumva să se sufoce lemnul. 

Dl șef OS Chira spune că dacă nu ajunge lemnul vom mai face o partidă și va fi 

suficient lemn. Stocul va fi din cealaltă partidă și nu se va sufoca. 

Dna viceprimar spune că sunt niște brazi uscați care sunt în pericol să se prăbușească 

pe care, ce facem? 

Dl șef OS Chira spune că e periculos, pot cădea în procesul de exploatare, se poate 

încerca să se facă o partidă pe picior iar agenții economici își vor asuma lucrarea. 

Dl șef post Precup prezintă o informare privitoare la infracționalitatea din comună.  

Față de anul trecut sunt cu 2 fapte mai puțin. Există 1 infracțiune silvică din pădurea 

primăriei dar sunt furturi făcute de minori sub 14 ani. A fost sesizată Direcția pentru protecția 

copilului. A fost depistat un minor cu substanțe interzise. 



Problema e că părinții nu au habar de ce fac copiii. Au existat și probleme cu adulții, 

a fost rupt indicatorul montat de RNR, s-au dat 3 sancțiuni cu amendă, putea să le facă dosar 

penal pentru distrugere. 

Se trece la ultimul punct – diverse. 

Dl șef post Precup cere consilierilor să facă propuneri pentru un necesar de indicatoare 

rutiere unde consideră că trebuie montate, pentru ca să se poată face adresă la Drumuri și să fie 

puse. 

A dispărut indicatorul de curbă periculoasă montat la intrarea către Poiana Botizii.  

Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă. 
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